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Konstituerende møde med afsæt og 
rammesætning – Frederikssund 
Bymidte – Liv og handel 
   
Dato til møde 
Den 13. juni 2023 kl. 15.30 Frederikssund Rådhus   
 
MØDEDELTAGERE 
Udvalgsmedlemmer  

• John Schmidt Andersen (formand), Byrådsmedlem (V)  
• Cecilie D. Viuff, Vicedirektør i Nima  
• Erik Huusfeldt Larsen, Næstformand for FNI  
• Hans Maar Andersen, Medlem af Foreningen for Bygnings- og 

Landskabskultur i Frederikssund  
• Joakim Rasmussen, Direktør i RR Bolig  
• Johnni Falkensten, Ejer af Falkensten Vin 
• Lars Høgh-Hansen, Hos Vivi – Café og Smageri 
• Lars Jepsen, Byrådsmedlem (A) 
• Mette Jonstrup Larsen, Leder af Frederikssund Biblioteker 
• Pernille Krogh, Chefkonsulent i Frederikssund Erhverv 
• Therese Hejnfelt, Byrådsmedlem (C) 

Administrationen, Frederikssund Kommune 
• Nikoline Kjær Jensen, Projektleder, Plan og Erhverv 
• Kristian Nabe-Nielsen, Direktør, Teknik, Erhverv og IT 
• Thomas Klint Martinsen, Centerchef, By og Landskab 
• Charlotte Scheel, Afdelingsleder, Plan og Erhverv 
• Heidi Normann Jakobsen, Chefkonsulent, Teknisk Sekretariat 
• Anker Riis, Chefkonsulent, Plan og Erhverv 

 
 
Referat 

Pkt. 0  Velkomst og baggrund for nedsættelse af udvalg  
v. John Schmidt Andersen 
 
Udvalget er nedsat som et §17.4 udvalg. Udvalget benævnes fremover som et 
projektudvalg. 
 
Byrådet har udpeget John Schmidt Andersen som formand for udvalget samt 2 
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byrådsmedlemmer som menige medlemmer af udvalget. 
Herudover er den konkrete udvælgelse af de øvrige medlemmer sket i et 
samarbejde mellem formanden og administrationen. Medlemmerne 
repræsenterer:  

• En privat udvikler 
• En privat udlejer 
• Detailhandlen 
• Et spisested 
• En kommunal kulturinstitution  
• Frederikssund Ny Initiativråd (FNI)  
• Foreningen for Bygnings- og landskabskultur i Frederikssund  
 

Formanden bød velkommen og orienterede om baggrunden for nedsættelse af 
udvalget samt om kommissoriet for udvalgets arbejde. 
 
Udvalgets formål er at understøtte livet i Frederikssund midtby. Udvalget skal 
arbejde med, hvordan fysiske tiltag i købstaden kan bidrage til bylivet. Konkret 
er målet, at udvalgets arbejde skal resultere i et handlingskatalog med 
konkrete tiltag i bymidten, der kan skabe rum for liv, samt minimum én 
realiseret prøvehandling i byen. 
 

Pkt. 1  Hvem er vi og hvad er vores opgave?  
• Vi har ét år til at komme med anbefalinger til, hvad der kan skabe 

mere liv i Frederikssund By.  
• Hvem er med i udvalget (præsentationsrunde)  
• Hvem understøtter udvalgets arbejde?  

 
Nikoline præsenterede organiseringen i Frederikssund Kommunes 
administration, som skal understøtte udvalgets arbejde.  
Udvalgsmedlemmerne præsenterede sig selv, hvem de repræsenterer, deres 
bevæggrunde for at indgå i projektudvalget og svarede på, hvor deres 
favoritsted/favoritsteder i Frederikssund bymidte er.  
 

Pkt. 2  Hvad ved vi?  
• Viden om Frederikssund bymidte, som fælles afsæt for udvalgets 

arbejde  
 
Vi har allerede meget viden om Frederikssund bymidte, så vi starter ikke på 
bar bund: 
Nikoline præsenterede pointer fra bylivsanalyse udarbejdet sommer 2022.  
Anker præsenterede pointer fra detailhandelsanalyse fra 2023, 
parkeringsanalyse fra 2022 og boligprognosen udarbejdet 2023.  
 
Nikoline orienterede kort om igangværende projekter i bymidten:  

• Maritimt Center 
• Kultur- og Havnebad 
• Kystsikring og nye byrum ved havnen 
• Byrumskunst på havnen 
• 2030-skov ved Campus 
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Pkt. 3  Hvad vil vi?  
• Drøftelse af hvad den gode by er - hvad drømmer vi om for 

Frederikssund?  
 
Udvalgsmedlemmerne noterede hver 3 ord ned, som afspejler en god by for 
dem, og drøftede kort ordene indbyrdes. Ordene indgår i udvalgets videre 
arbejde. 
 

Pkt. 4  Hvordan arbejder vi?  
• Dogmer for udvalget  
• Drøftelse af udvalgets arbejdsform  
• Næste møde: Stormøde for byens aktører  

 
Udvalget godkendte den forslåede mødekalender med 5 møder over det næste 
år. Derudover ønsker projektudvalget at overlevere deres arbejde til  Plan og 
teknik på et særskilt møde, når projektudvalgets arbejde er færdigt i maj 
2024.  
 

Pkt. 5  Hvordan kommunikerer vi? 
• Åbenhed og transparens  
• Brug af billeder og citater  
• Projektside på vi.skaber.frederikssund.dk  

 
Udvalget nikkede til, at der oprettes en underside på Frederikssund.dk med 
information om udvalget. Derudover oprettes der en projektside på 
vi.skaber.frederikssund.dk med mere information og fortællinger om udvalgets 
arbejde, som opdateres løbende. 
 

Udvalget nikkede til, at der må tages billeder af dem, der kan anvendes på 
hjemmesider, sociale medier mv. Citater vil inden offentliggørelse blive sendt til 
godkendelse. 
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